
l. červenec 2003 ZDARMA ročník 12 / číslo 47

ZE ŽIVOTA OBCE

Ano UNII

V referendu o přistoupení České repub-
liky k Evropské unii, konaném ve dnech
13. a 14. června, se vyslovil i občané
Lutína a Třebčína, volící ve čtyřech okrs-
cích dle přiložené výsledkové tabulky, pro
vstup do Evropské unie.

Popis okrsku č. 1: ul. Břízová;
Jana Sigmunda; K Sídlišti č.p. 1 1 1 , 145;
Na Záhumení; Na Zabraní; Olomoucká;
Pohoršov; Růžová č.p. 148, 149, 182-185;
Slatinická; Školní; Třebčínská;
U Kapličky; U Mlýnku; U Parku;
Za Rybníčkem; Zahrádky.
Okrsek č. 2: úl. K Sídlišti č.p. 179-181,
204; Na Sídlišti č.p. 205-208; Růžová č.p.
151-164, 167-170, 173-178, 192.
Okrsek č. 3: úl. Na Sídlišti č.p. 280-296.
Okrsek č. 4: obec Třebčín.

Hynek Bokůvka, místostarosta

Celkový počet
oprávněných občanů
zapsaný do stálého
seznamu

Celkový počet úředně
vydaných obálek

Počet odevzdaných
platných hlasů

Počet hlasů „ANO"

Počet hlasů „NE"

okrsek
č. 1

652

395

387

287

100

z toho
%

60,58

74,16

25,84

okrsek
č. 2

585

312

307

199

108

z toho
%

53,33

64,82

35,18

okrsek
č. 3

708

366

355

245
110

z toho
%

51,69

69,01

30,99

okrsek
č. 4

510

298

292

218

74

z toho
%

58,43

74,66

25,34

Celkem

2455

1371

1341

949

392

55,85

70,77

29,23

Sběr odpadu

Dne 7. června provedly v naší obci
Technické služby města Olomouce a.s.
sběr nebezpečného a velkoobjemového
odpadu. Bylo sebráno např. 2065 kg pneu-
matik, 1560 kg olověných akumulátorů,
718 kg barev, lepidel a pryskyřic, vyřaze-
né elektrické a elektronické zařízení obsa-
hující nebezpečné látky o váze 1800 kg
a ledničky a mrazničky o váze 3465 kg.

Dvěma „pres" automobily bylo sebráno
19590 kg objemného odpadu. Za veškerý
odpad bylo oprávněné firmě zaplaceno
95739,- Kč.

Pár slov k organizaci sběru. Je stanoven
měsíc, den a hodina na určených místech.
To znamená, že občané odkládají odpad
v tento určený čas přímo do nádob a vozidel
sběrné firmy.

Není v žádném případě dovoleno odklá-
dat odpad na určená místa mimo stanovený
termín nebo dokonce ke kontejnerům
na tříděný odpad kdekoli v obci.

Vznikají velké haldy odpadu, na které
navíc nekontrolované odkládají odpad
občané z jiných obcí na úkor nás všech.
Předávejme proto odpad přímo oprávněné
firmě.

Hynek Bokůvka, místostarosta

Výměna vodovodních řadů

V červnu proběhla v Lutíně na Růžové
ulici výměna vodovodního řadu. Tato akce
byla naplánována a připravována už v prů-
běhu loňského roku. Důvodem výměny
byl špatný stav stávajícího řadu, který způ-
soboval zvýšenou poruchovost. Vodovodní
řad navíc procházel přes soukromé parcely,
což s sebou přinášelo další problémy.

Přepojení vody proběhlo
13. června

Původní vodovodní řad byl zanesen usa-
zeninami - inkrusty, ty byly rozpouštěny
agresivním oxidem uhličitým, který ve zvý-
šené míře obsahuje voda ze zdroje Trávníky.
Tento jev je především, dle názoru odbor-
níků, odpovědný za zákal, který se nepra-
videlně objevuje.

Přepojení vody na nový řad proběhlo
bez větších problémů v dopoledních hodi-
nách dne 13. června. Zbývá dokončit povr-
chové úpravy.

Podobná akce bude realizována hned,
jak získáme stavební povolení u vodopráv-
ního orgánu, na ulici Břízová v Lutíně.
Zde je stav stávajícího vodovodního řadu
ještě horší, protože je uložen v bývalém
energokanálu. Ocelové potrubí tak koro-
duje mnohem více, než kdyby bylo uloženo
v zemi. Předpokládáme, že přeložení vodo-
vodního řadu na Břízové ulici se uskuteční
v měsíci září tohoto roku.

Ing. Lubomír Václavík, tajemník OÚ

Kanalizační přípojky
z jiného pohledu

Chtěl bych se vrátit k rozhodnutí rady
obce z 31. 3. 2003. Rada rozhodla, že všich-
ni vlastníci staveb a pozemků v Lutíně
a Třebčíně, kteří mají vybudovány septiky
a žumpy, jsou povinni se napojit do 31. 7.
2003 kanalizační přípojkou na jednotnou
kanalizační síť. Žumpy a septiky musí být
vyřazeny.



Žumpy a septiky
musí být vyřazeny

Toto rozhodnutí samozřejmě nebylo
samoúčelné. Opatření na vyřazení septiků
a žump přímo ukládá zákon č. 274/2001
Sb. Je zde však ještě jeden pohled. Když
obec v průběhu let 2000 až 2002 budo-
vala rozšíření kanalizačního systému,
dostala od Státního fondu životního pro-
středí (SFŽP) dotaci ve výši 12 m i l . Kč.
K tomu, aby dotace byla poskytnuta, bylo
třeba se zavázat, že budou splněny
některé důležité podmínky. Jedna z těch-
to podmínek byla, že na naší ČOV bude
odstraňováno minimálně o 80% více
znečištění než před zahájením stavby.
J i n ý m i slovy požadavek SFŽP říká:
„Poskytneme vám dotaci, ale musíte
zabezpečit, aby se realizovalo ú p l n é
napojení kanal izačními přípojkami
na obecní kanal izaci . J inak by totiž
budování kanalizačního systému nebylo
účelné."

Chci k tomu jenom dodat, že pokud tato
podmínka nebude splněna, může se stát,
že SFŽP nevyplatí obci pozastávku ve
výši 1,2 mil. Kč, případně může dojít
k dalším sankcím.

Z výše uvedených informací plyne,
že sami občané naší obce, kterých
se rozhodnutí rady týká, mohou jeho
nerespektováním způsobit obci zbytečné
ztráty.

Ing. Lubomír Václavík, tajemník OÚ

Kaple Nanebevzetí
Panny Marie v Lutíně

Kaple Nanebevzetí Panny Marie se po
rozsáhlé rekonstrukci stala chloubou
a dominantou obce Lutín.

Avšak na každém objektu, na každé
stavbě zanechává stopy čas. To platí i pro
naši kapličku. Objevily se zde drobné
závady na novém „kabátu" stavby. Jsou to
např. drobné trhliny, odpadnutá část římsy,
vodorovné praskliny po obvodě v místě
statického zajištění, degradace omítek
v nikách u presbytáře, lokální projevy za-
solení sanačních omítek. Část těchto prací
byla u dodavatelské firmy vyreklamována
v rámci záruční lhůty, některé jsou k tíži
obce. Kaple Nanebevzetí Panny Marie
musí být zachována ve stavu, který jí prá-
vem náleží, aby byla i nadále skvostem
a pýchou obce Lutín.

Petr Látal, stavební technik

Posunutí katastrální hranice

Hranice mezi katastrálním územím
Lutína a Hněvotína vede asi 10 m za po-
sledním panelovým domem. Tato s i tu-
ace je pro naši obec velice nevýhodná,
a proto představitelé obce vyvolali jed-
nání s představiteli obce Hněvotín o po-
sunutí této hranice směrem k čističce
odpadních vod. Po dlouhém jednání
nakonec obě obce došly ke kompromisu
a dohodly se na posunutí hranice cca

Po dlouhém jednání
došlo ke kompromisu

o 85 m výměnou za stejný díl katastru
v lokalitě Stružky. Toto posunutí katast-
rální hranice bude zahrnuto do územního
plánu obce, a tím bude moci být zahájen
projekt regenerace panelového sídliště.
Vypracováním projektové dokumentace
regenerace sídliště byl pověřen Atelier
Bonmot Olomouc.

Antonín Babek, starosta obce

Těžba štěrkopísku v Lutíně

Firma Agir, která, jak jistě vš ichni
víte, usiluje o otevření těžby štěrko-
písku v katastrálním území obcí Lutín,
Luběnice, Ústín a Hněvotín, požádala
Radu obce Lutín o vystoupení při veřej-

Zastupitelé:
Důrazné NE těžbě

ném zasedání obecního zastupitelstva.
V programu 6. veřejného zasedání
Zastupitelstva obce Lutín bylo této fir-
mě umožněno, aby prezentovala svůj
záměr a odpověděla na dotazy zastupite-
lů a občanů naší obce. Po rozsáhlé dis-
kusi, ve které zástupci firmy odpovídali
na dotazy zastupitelů a také přítomných
občanů, zastupitelé obce došli k závěru
a v následném hlasování rozhodli ukon-
čit jednání s firmou Agir ve věci těžby
štěrkopísku v k. ú. Lutín. K tomuto ná-
zoru dospěli hlavně proto, že podmínky,
za kterých firma hodlá štěrkopísek těžit,
by zásadně naruši ly životní prostředí
našich občanů, a proto je tato těžba pro
nás za současných podmínek nepřijatelná.

Antonín Babek, starosta obce

Terénní úpravy na ulici Olomoucká

V těchto dnech se již pozvolna chystá
akce většího charakteru, jejíž realizací
zkrásní hlavní příjezd do naší obce a její
podstatná část. Jsou to terénní úpravy
na ulici Olomoucká spočívající ve vybudo-
vání vjezdů k soukromým nemovitostem,
oddělení zeleného travnatého prostoru
od komunikace obrubami a zainstalování
dešťových kanalizačních vpustí.

V minulých letech bylo dohodnuto finan-
cování daného projektu tak, že vlastníci
nemovitostí v této ulici se budou podílet
50% z ceny samotného vjezdu do domu.
Ostatní náklady jdou k plné tíži obce (např.
dalších 50% vjezdu, s i ln ičn í obruby,
dešťové vpuste).

Víme, že každý občan či vlastník nemo-
vitosti v obci si musí vybudovat ke své
nemovitosti vjezd pouze za své prostředky,
avšak obec chce podat a podává pomocnou
ruku při této rozsáhlejší akci. Kdo by
nepřijal tento vstřícný krok a spolu s ním

Vybudování vjezdu ke svému domu?
Pouze 50%

50% finančních nákladů na vybudování
vjezdu ke svému domu?

Tato akce bezesporu vede ke zvelebení
obce a zároveň ke zlepšení životních pod-
mínek obyvatel v této její části. Věříme
proto v dobrou spolupráci mezi obcí
a vlastníky. V opačném případě by totiž
mohla nastat situace, že by úprava vjezdů
k soukromým domům zůstala v budoucnu
z finančního hlediska záležitostí pouze
samotných vlastníků.

Petr Látal, stavební technik

Výstava „Nedotčená příroda'
a „Třebčín v době dávné i nedávné"

Také letos připravilo obecní zastupitel-
stvo s přispěním Sboru dobrovolných
hasičů a dalších složek v Třebčíně tradič-
ní třebčínské hody. Proběhly se všemi
zvyklostmi ve dnech 9. a 11 . května 2003.

Akcí zcela neobvyklou a jedinečnou
byla výstava v Kulturním a společenském
zařízení, jejíž obsah plyne z názvu v záhla-
ví tohoto příspěvku.

Olomoucký občan - cestovatel a publi-
cista Alan Černohous - zapůjčil k vysta-
vení soubor velkoplošných fotografií
z poloostrova Kola, oblasti Ladožského
jezera, Sibiře a pohoří Altaj. Fotografie
byly obrazem přírody a světa skutečně ještě



nedotčeného člověkem, vpravdě panen-
ského, navíc byly zcela unikátní a původní.

K celkové architektuře výstavy přispěl
Aleš Pospíšil z Olomouce, osobní přítel
autora.

Druhou část výstavy tvořily zajímavosti

Zcela neobvyklá
a jedinečná akce

z Třebčína z doby dávné i nedávné, l zde
byly připraveny exponáty a dokumenty,
které běžně nejsou k vidění a mnoho
se o nich ani neví. Expozice nebyla v této
části velká, ale snad byla o to zajímavější.

Výstavu zhlédlo zhruba 220-250 lidí,
větší část z nich je zapsána v „pamětních
listech". Škoda, že bylo méně návštěvníků
z Lutína, naopak přijeli zájemci např.
z Olšan, Lip, Slatinek i Olomouce. Ale
i místních občanů mohlo přijít více. To je
totiž vždy největší odměnou těm, kteří
výstavu připravovali a realizovali.

Stojí za to na tomto místě upřímně
poděkovat Alanu Černohousovi za nezišt-
nou přízeň a zapůjčení cenné fotodoku-
mentace, za pomoc pak Aleši Pospíšilovi
a také knihovnici Bronislave Pospíšilové.
Poděkování patří též obecnímu úřadu
a radě a samozřejmě také všem třebčín-
ským spolupracovníkům, kteří pomohli
výstavu realizovat a přispěli svými radami
i dobrými nápady.

Ladislav Smička

Na výstavu zavítala i dechovka Jiřího Pavlíčka,
(foto: Ladislav Smička)

Z RADY
A ZASTUPITELSTVA OBCE

Co rozhodla rada obce
na svých jednáních

dne 19. 5. 2003
• Požádat Správu a údržbu silnic Olomouc-

kého kraje o provedení opravy silnice
III. tř. z Lutína do Třebčína až k „Větráku".

• Poskytnout příspěvek ve výši 3.000.- Kč
na pořádání Dne dětí v Lutíně a ve výši
2.500,- Kč na Den dětí v Třebčíně.

• Projednala a schválila Jednací řád rady.
• Vyhlási la záměr na pronájem - využití

komínu bývalé kotelny na hruboprach
v Lutíně.

dne 4. 6. 2003
• Provedla výběr zhotovitele projektu

Regenerace panelového sídliště v Lu-
tíně. Ze 2 nabídek vybrala Atelier
BONMOT.

• Projednala a schválila program 6. veřej-
ného zasedání Zastupitelstva obce
Lutín.

O čem jednali a co rozhodli
zastupitelé obce na svém
6. veřejném zasedání dne 4. 6. 2003:

• Schválili zadání návrhu územního plánu
obce Lutín v souvislosti s posunutím
hranice katastrálních území mezi Lutínem
a Hněvotínem (Obecní zastupitelstvo
Hněvotína vyhovělo žádosti naší obce
a schváli lo posunutí této hranice cca
o 85 m od „Mačkalova" směrem k ČOV
L u t í n výměnou za j inou část k. ú.
Lutína. Tím byl konečně vytvořen první
nezbytný krok k vybudování druhé
příjezdové cesty na nové lutínské sídliště
a dalších parkovacích míst).

• Ve smyslu petice občanů schvál i l i za-
chování památníku osvobození v parku
naproti budově TDS Sigma. Současně
schvá l i l i i provedení jeho nezbytné
rekonstrukce.

• Poměrem hlasů 12:5 rozhodli zastupitelé
ukončit veškerá další jednání s firmou
AGIR spol. s r.o. ve věci těžby štěrko-
písku v k. ú. Lutín. Současně rozhodli
těžbu v k. ú. obce nepovolit a samozřej-
mě ji ani nezahrnout do územního plánu
obce Lutín.

• Vzali na vědomí informaci o konání
konkurzu na ředitele Sigmundova SOUs
Lutín dne 1 1 . 6. 2003 (do uzávěrky
nebyl znám vítěz konkurzního řízení
• pozn. redakce).

/ka/

ŠKOLY INFORMUJÍ

Exkurze ve Sluňákově

Koncem měsíce května se žáci 4. a 5.
tříd zúčastnili exkurze ve Středisku ekolo-
gické výchovy „Sluňákov" v Horce nad
Moravou, které se zaměřuje na přírodo-
vědné a ekologické výukové programy pro
děti z mateřských i základních škol. Jedná
se o pestré bloky aktivit navazujících

na výukové plány a školní osnovy, přizpů-
sobené věku a možnostem dětí.

Vzdělávací program pro naše žáky nesl
název „Z vody na souš". Měl je seznámit
s různými druhy vodních živočichů,
způsobem jejich života a specifickými
znaky či vlastnostmi.

Blok byl rozdělen na dvě části - teore-
tickou a praktickou. V teoretické části
lektorka promítala žákům fotografie jed-
notlivých vodních živočichů a sdělovala
jim o nich základní informace. Děti potom
zábavnou formou získané informace vyu-
žily ke splnění různých úkolů. Poté násle-
doval ještě naučný videofilm a po jeho
skončení připravený test.

Výlet přispěl
k výuce přírodovědy

Díky pěknému počasí jsme se mohli
vypravit i k nedalekému rybníku, kde vý-
uka pokračovala praktickou částí. Děti
se po rozdělení do skupin snažily ulovit
vodní hmyz, drobné obojživelníky a další
živočichy, kterých v rybníce a jeho okolí
nebylo málo. Podařilo se j im ulovit napří-
klad vážku, kleštěnku, skokana, pulce aj.

Všichni zúčastnění se domů vrát i l i
spokojeni, s novými znalostmi a dojmy.
O tom svědčí postřehy dětí samotných.
Za všechny uvádím alespoň tyto:

Filip Danyi: „Se školou jsme byli na vý-
letě ve Sluňákově. Nejvíce se mi líbilo
chytání vodních živočichů, také se mi líbi-
la zvířata v akváriích, např.ryby nebo kře-
ček. Výlet byl zajímavý a poučný, prospěl
mi hlavně k výuce přírodovědy."

Barbora Spurná: „V úterý dopoledne
jsme jeli na exkurzi do Sluňákova. Je to
škola, která ukazuje dětem, jak v přírodě
všechno funguje. My jsme se dověděli
všechno o životě žab a mloků. Nejvíce se
mi líbil rybník, který se jmenuje Sluňá-
kovský. Tam jsem mohla vidět na vlastní
oči opravdové žáby a dokonce si i na ně
sáhnout. Tato exkurze se mi velice líbila
a byla bych ráda, kdybychom se jeli do této
školy zase někdy podívat."

Ivana Srnečková: „Naše exkurze ve Slu-
ňákově se mi moc líbila. Ihned po příjezdu
jsme se naobědvali na lavičkách v podobě
psů. Potom jsme šli nahoru do školy, kde
nám paní učitelka promítala různé filmy
o zvířátkách. Také jsme šli k rybníku,
kterému každý říká Sluňákovský. U něho
jsme hráli hru a pak jsme se rozdělili do tří
skupin. Každá skupina se svou paní učitel-
kou lovi la žabky a různá zvířátka.
Navzájem jsme si předvedli své úlovky
a po krátké procházce kolem lesa jsme
nasedli do autobusu a jeli domů. Bylo to
zajímavé odpoledne.



Domnívám se, že exkurze splnila naše
očekávání a dětem ukázala, že příroda je
velmi zajímavá a zábavná a stojí za to ji
chránit.

Mgr. Jana Rozprýmová. tř.učitelka 4.A

Přijímací zkoušky žáků 9. třídy

Jako každoročně se konaly na jaře přijí-
mací zkoušky na střední školy a učební
obory. Naši žáci v nich uspěli velmi dobře.

Po prvním kole, konaném 14. 4. 2003,
se většina ze 47 žáků umístila. Po druhém
kole, konaném 15. 5. 2003, nám z dva-
nácti žáků zůstali jen tři neumístění, ale
v dnešní době lze říct, že i oni již mají místo
svého příštího působení zajištěné.

Na gymnázia se dostalo 7 žáků, na střed-
ní odborné školy 18 žáků, do učebních
oborů s maturitou 6 žáků a do učebních
oborů bez maturity 16 žáků.

Jsme rádi, že se žákům podařilo získané
vědomosti dobře využít při zkouškách a do
budoucích škol j im přejeme jen výborné
výsledky.

Všem vyučujícím patří za přípravu žáků
dík.

Mgr. Eliška Mišáková. výchovný poradce

Setkání nejlepších žáků 9. tříd ZŠ Lutín
se starostou obce dne 17. 6. 2003

(foto: Antonín Babek)

Úspěchy v krajském kole
biologické olympiády

Dne 23. 5. se uskutečnilo krajské kolo
biologické olympiády žáků 8. a 9. tříd
základních škol. Z našich žáků se kvalifi-
koval 3. místem v okresu Olomouc Martin
Faltičko. Martin se již minulý rok umístil
v kraji na 9. místě. Letošní rok podal vyni-
kající výkon a získal 2. místo. K tomuto
úspěchu mu blahopřejeme a přejeme mu
mnoho úspěchů v dalších letech na gy-
mnáziu.

Jan Chmelař, učitel přírodopisu

Dětský den

Je zřejmé, že s dětstvím je jednoznačně
spjata pohádka. Pohádkové příběhy před-
čítáme dětem od útlého věku. Tým učite-
lek a vychovatelek ZŠ a SRPŠ základní
školy proto vsadil na pohádkový příběh.

Harry Potter byl pro děti vhodnou moti-
vací. „Čarodějův učeň", tak byla nazvána
soutěž pro malé
čarodějníky
a čarodějnice.

Děti se na dět-
ský den vydaly
plné očekávání.
Přivítalo je poho-
dové prostředí
s př ipravenými
atrakcemi. Po kul-
turním vystoupení
žáků MŠ, žáků
ZŠ, ukázce výcvi-
ku psů a prezen-
taci leteckých modelářů děti s nadšením
plnily úkoly. Do průkazek j im byl úkol
vždy potvrzen, proto se lépe soustředily
a činnost je více zaujala. Přesouvaly se tak
dlouho, dokud každé z nich nevystřídalo
všechna stanoviště. A tak se z nich stali
kuchaři lektvarů, lovci havěti, vrhači zlato-
nek nebo bojovníci s pavučinou. Bez
zábran soutěžily i děti méně průbojné.

Nadšení dětí
nebralo konce

bojácné a ostýchavé. Jejich nadšení nebralo
mezí. Všechny děti byly odměněny „výuč-
ním listem" a drobným dárkem. Zájem
dětí byl i o jízdu zručnosti, která byla sou-
částí zábavného odpoledne letos poprvé.
S velkým zájmem se setkalo j iž tradiční

kolo štěstí.
Dětský den by

se nemohl usku-
tečnit bez řady
sponzorů, a tak
děkujeme všem,
kteří umějí dávat
víc, než musí.

Domů se jistě
v š i c h n i vraceli
plni dojmů a no-
vých zkušeností.
Domníváme se,
že když se rodi-

če i děti každoročně se zájmem zúčastňují
společných akcí. můžeme hovořit o tradi-
cích, které pomáhají rozvíjet osobnost
nejen našich dětí, ale i rodičů. Pěkné
společné zážitky tvoří pevné svazky
v rodině, která je základem pro spokojený
život dětí.

Kolektiv vychovatelek ŠD
(foto: Mgr. Markéta Dejmalová)

Stravování školních dětí
v Lutíně

Od l. ledna 2003 se obě školní jídelny
staly součástí Základní školy Lutín, přís-
pěvkové organizace. Ve školní jídelně při
ZŠ je ke stravování přihlášeno cca 380
strávníků, ve školní jídelně MŠ asi 150
strávníků. Stravují se nejen děti a zaměst-
nanci obou zařízení, ale i zaměstnanci
Obecního úřadu Lutín, pošty, důchodci,
maminky na mateřské dovolené a také dět-
ská lékařka, která tak má možnost denně
sledovat skladbu jídelních lístků a kval i tu
podávaných obědů.

Školní j ídelnu při ZŠ
patří mezi nejlepší v okrese

Školní jídelna při ZŠ patří svým techno-
logickým vybavením (konvektomat, vý-
dejní l inka, myčka na bílé a černé nádobí,
převládající nerezové zařízení) mezi nej-
lepší školní vyvařovny v okrese Olomouc.
I ona však musí být modernizována tak,
aby splnila přísné normy a požadavky
dané novou vyhláškou o školním stravování.
Proto byla v obou kuchyních provedena
státní kontrola, která odhalila slabiny v jejich

vybavenosti. Zjištěné nedostatky pak musí
škola odstranit nejpozději do 31. 12. 2004.

Již v tomto měsíci byly zahájeny stavební
úpravy v obou školních jídelnách. Na prázd-
ninové měsíce je pak naplánováno vybudo-
vání klimatizačního systému v jídelně MŠ
a podle důležitosti a finančních možností
školy budou obě kuchyně dovybaveny
nejnovějším technologickým zařízením.

Věříme, že se nám náročné úkoly podaří
splnit, protože zřizovatel - Obec Lutín
- do rozpočtu školy zařadila i finanční pro-
středky na tyto úpravy. Velký úkol stojí před
vedením školy a vedoucí školní jídelny paní
L. Zourkovou - vybrat nejvhodnější dodávku
vybavení, dobře zaučit kolektiv kuchařek
v obou kuchyních tak, aby se naučily nové
technologie ekonomicky využívat. To zname-
ná další vzdělávání obsluhy těchto zařízení,
neboť trendy ve výživě se rychle mění.

Škola se svými jídelnami se zapojila do
projektu KHS Olomouc v rámci mikrore-
gionu „Kosířsko" pod názvem „Dobrou
chuť a makej!".

Ke zkvalitnění stravy a plnění tzv. spo-
třebního koše (tj. sledování spotřeby rybího
masa, luštěnin, mléčných výrobků, ovoce
a zeleniny) přispěly pracovnice školní
jídelny při ZŠ přípravou několika druhů



salátů a kompotů na výběr a zařazením
předkrmů ke sladkým jídlům. Úroveň stra-
vování školních jídelen v Lutíně byla KHS
Olomouc hodnocena velice kladně.

Mgr. Jan Spurný, ředitel školy
Ludmila Zourková. vedoucí školních jídelen

Návštěva žáků ze ZŠ Tupesy

Stalo se už tradicí, že nás koncem roku
navštěvuje naše družební ZŠ Tupesy.

Už jsme se na ně celý týden těšili a s paní
učitelkou Mišákovou a panem učitelem
Jakobem jsme pro ně vymýšleli a nacvičo-
vali program. Cestou do Lutína se naši
hosté ještě zastavili v Olomouci na pro-
hlídku historických částí města.

Po příjezdu do Lutína byla pro hosty při-
pravena v jídelně večeře a pak se odebrali
do tělocvičny, kde je čekal bohatý pro-
gram.

Tomáš Vondráček, Zuzka Přikrylová,
Eliška Rokytová, Kája Vincourková a Ondra
Zbořil připravili „Televizi SUPI ŠUP".

opičí dráhu vymyslela Eliška Rokytová.
Zuzka Přikrylová a Kája Vincourková
se předvedly se svým tanečním vystoupe-
ním. Také se zde našel stánek, kde bylo pití
zdarma i nějaké sladkosti, které nakoupil
Tomáš Vondráček. No a na závěr byla
diskotéka pod řízením Jakuba Tyityiše.
Po diskotéce jsme se jen neradi rozcházeli.

Žáci z Tupes u nás přespali v tělocvičně
pod dozorem jejich pani ředitelky
Rybářové a pana učitele Říhy. Druhý den
si hosté po snídani prohlédli naši školu,
c h v i l k u se s námi i uči l i , ale pak už zbylo
jen loučení a cesta k autobusu.

My se už těšíme na podzim, kdy zase
na oplátku pojedeme na dva dny do Tupes
a budeme poznávat nové kraje a zase se
potkáme se starými přáteli.

Jakub Tyityiš. žák 6.B
(foto: Mgr. Eliška Mišáková)

Žáci ZŠ Lutín v Německu

Konec roku se pomalu blíží a s ním i škol-
ní výlety a akce. My jsme se pod dohledem
paní učitelky Mišákové, paní učitelky
Vrbové a pana Mišáka zúčastnili třídenního
zájezdu do jižních Čech a Německa, který se
konal 28.-30. května a který pořádala naše
škola ve spolupráci se ZŠ Litovel.

Naší první zastávkou bylo město Telč,
(památková městská rezervace zařazená
do seznamu UNESCO), známé především
svým náměstím s podloubími, které jsme

Výlet školní družiny

Červen je období, kdy se děti už těší
na prázdniny, kterým ale předchází ještě
jedna radost - školní výlety. Nezapomí-
náme na ně ani my ve školní družině.
Každoročně připravujeme výlet s finanční
podporou SRPŠ. Letos se nám podařilo
zajistit opravdu atraktivní výlet.

S dětmi jsme navštívili Filmové ateliéry
Bonton Zlín, kde jsme se seznámili s his-
torií ateliéru i filmu, prošli cestu vzniku
animovaného a loutkového fi lmu, na který
se ve Zlíně specializují. Před závěrečnou
projekcí pohádek děti zhlédly, jak vzniká
animovaný film od první kresby až po
hotové dílo.

Děti, které daly přednost přírodě, sledo-
valy se zájmem, jak se umí postarat
0 dvoustovku koní v hřebčíně v Napa-
jedlech. Přesvědčily se, že o hříbátka
i dospělé koně pečují s láskou a porozu-
měním.

Plni nových poznatků a dojmů jsme pak
odjeli do Luhačovic. Po prohlídce přehra-
dy jsme se osvěžili a už nás čekala posled-
ní zastávka - lázně. Na kolonádě jsme
ochutnali pravé lázeňské oplatky a zjistili,
jak chutnají lázeňské léčivé prameny.
Unaveni, ale spokojeni jsme se vrátili do
autobusu, který nás až v podvečer přivezl
zpět do Lutína.

Kolektiv vychovatelek SD
(foto: Iva Luzná)

si byli prohlédnout. Dále jsme pokračova-
li do Červené Lhoty, kde na nás čekal
překrásný zámeček obklopený vodou,
na kterém, jak jsme se dozvěděli, se natá-
čela pohádka Zlatovláska.

Poslední zastávkou prvního dne se stal
Jindřichův Hradec. Město ležící na patnác-
tém poledníku, ve kterém jsme se zašli
podívat do muzea betlémů.

Druhý den jsme hned po snídani vyráže-
li z našeho pěkného hotelu Robinsonka
u Lipna k hraničnímu přechodu Dolní
Dvořiště. Počasí bylo krásné a nálada
v autobuse skvělá, i když trochu ospalá.
Naše cesta směřovala Rakouskem dál přes
město Linz s menší zastávkou u Mondsee
a přes Salzburg až do Německa.

Koulovačka
na konci května

Tam se naším cílem stal Kehlstein, hora
vysoká 1837 m, na které se nachází bývalá
Hitlerova rezidence Orlí hnízdo. Cesta na-
horu byla dlouhá 6 km a stoupání činilo
24%. Speciálními autobusy jsme se dostali
až k výtahu, který dopravuje návštěvníky
posledních 124 m do rezidence. Naskytl se
nám tak překrásný pohled na Alpy a jejich
okolí. Největším překvapením se pro nás ale
stal sníh. Kdo by odolal koulovačce na kon-
ci května? A tak když jsme odjížděli, nebyli
jsme jen plni zážitků, ale i trochu mokří.

Odpolední zastávka měla jméno Konig-
see. Nejhlubší jezero v Německu, obklo-
pené Alpami, které nás na první pohled
upoutalo svou průzračnou vodou, a proto
jsme neodolali projížďce lodí a zastávce
na ostrůvku s poutním kostelem sv.
Bartolomea.

Třetí a poslední den nás zavedl opět
do České republiky. Nejprve do Českého
Krumlova, kde jsme si byli prohlédnout
zámek a město, později jsme jeli do husit-
ského města Tábora, kde jsme navštívili
katakomby, vinoucí se pod celým náměs-
tím, a druhý největší gotický sál u nás.

Tím náš výlet skončil. Čekala nás už jen
dlouhá cesta domů a loučení s našimi
novými kamarády z Litovle. Velmi děku-
jeme všem, kdo nám tento výlet umožnil i .

Hana Perlovská, 9.A
(foto: Ing. Karel Mišák, Telč)



Noc ve škole

V pátek 16. k v ě t n a 2003 měly třídy 5.A
a 5.B sraz před školou v 18 hodin. Čekaly
nás tu paní u č i t e l k y V. Kramplová.
I). Dostálová. M. V y c h o d i l o v á a I. L u ž n á .
Přiš ly skoro všechny děti a dlouho očeká-
vané dobrodružství začalo.

Nejdříve jsme se s t a l i „lovci perel"
- sbírali j sme perly na R y b n í č k u a t ím
i body pro svou t ř ídu. Hru už, z n a l i v š i c h n i
ze školy v přírodě, a lak věděli, že mus í
hledat perly co nejlépe, aby z í s k a l i n e j v ě t -
ší počet bodů.

Po vyhodnocení jsme společné poveče-
řeli a pokračovali v zábavě v tě locvičně,
kde nás n a v š t í v i l i pan ředitel . Třídy se
n a v z á j e m bavi ly, hrály hry. které si samy
p ř i p r a v i l y . s o u t ě ž i l y

Zábava v y v r c h o l i l a diskotékou. To jsme
už n a p j a t ě o č e k á v a l i závěrečnou hru
"Bludičky" : po setmění se ve škole záhad-
ně o b j e v i l a s v ě t ý l k a a k o u z e l n á razítka.
Každý / nás si prošel ta jemnou školu
a u každé bludičky si nezapomněl dát
do karty razítko. Ve tmě. jen při s v ě t l e
baterky v y p a t l a l a škola úplně j i n a k než
ve dne. kdy se tady učíme. V š i c h n i prošli
celou trasu úspěšné, někde se o b j e v i l y
i t a j e m n é postavy - kdo ví?...

Po b l u d i č k á c h j sme se odebra l i ke spán-
ku do školní družiny. Ještě dlouho jsme si
ale povídal i a s d ě l o v a l i s v é dojmy z cesty
noční školou. Někteří z nás u s n u l i j en
na malou c h v í l i a už kokrhal i k o h o u t i .

Paní u č i t e l k y nám ráno pomohly všech-
no u k l i d i t a po společné sn ídani j sme se
v e l m i neradi rozcházeli. B y l i j sme sice
ospalí, ale plní zážitků. Poznali jsme lépe
jeden druhého, poznali jsme svou školu
trošku j i n a k a určitě bychom si rádi noc
ve škole zase brzy zopakovali.

Žáci 5. tříd

Zpívání s kytarami

Na naší základní škole působí už t ře t ím
rokem pan učitel Štěpánek a učí hrát žáky
na k y t a r u . O jeho v ý u k u je velký zájem, má
v současnosti 26 žáku. A právě on měl vý-
borný nápad udělat závěrečné rozloučení
se školním rokem trochu j inak. Ne ve škole
nebo v aule. ke kytaře přece patří táborák,
les. zpívání.

Proto se mnozí obyvatelé L u t í n a možná
d i v i l i , že v pátek 13. 6. 2003 na R y b n í č k u
večer hořel oheň a kolem sedělo 13 malých
i v ě t š í c h kytar i s tu s rodiči a hosty, h r á l i
a zpívali p í s n i č k y všeho druhu, opékali
buřty a dobře se b a v i l i . Nálada byla výbor-
ná, žáci se m o h l i bez ostychu p ř i d á v a t pod-

Výborný
nápad

le v y s p ě l o s t i h r a n í k panu u č i t e l i , k terý je
celý večer se s v o u kytarou v e d l a z p í v a l .
B y l y z a j i š t ě n y i z p ě v n í k y pro rodiče a hos-
ty a p í sn í zaznělo opravu hodně - přes
sedmdesát.

V š i c h n i b y l i v e l m i spokojeni a doufáme,
že akce. ač byla v tomto pojetí první.
nebude urč i tě poslední. Poděkování patří
h lavně panu u č i t e l i Štěpánkovi za jeho
celoroční práci a s k v ě l ý nápad, ale i panu
š k o l n í k o v i Dozrálovi za organizaci, paní
z á s t u p k y n i za z a j i š t ě n í občerstvení , ale
h l a v n ě m a l ý m k y t a r i s t ů m z a j e j i c h v ý k o n y
a nadšení.

Mgr. E l i š k a M i š á k o v á , u č i t e l k a Z Š L u t í n

Oslava svátku maminek

Měsíc k v ě t e n je měsícem, kdy naše ma-
teřská škola ž i j e p e č l i v é p l á n o v a n ý m a při-
p r a v o v a n ý m programem ke Dni matek.
Besídka pro m a m i n k y proběhla 14. k v ě t n a
odpoledne v j e d n o t l i v ý c h odděleních MŠ.
Děti se už od rána v e l m i t ě š i l y . Některé
pomáhaly s v ý m uči te lkám s výzdobou třídy,
j i n é . h lavně holč ičky p ř e m ý š l e l y , jak bu-
dou nastrojené, o s t a t n í měly starost, j e s t l i
n ic nezkazí a jak to vše nakonec dopadne.

Ve 14.30 hodin se t ř ídy do posledního
místečka z a p l n i l y m a m i n k a m i , t a t í n k y ,
bab ičkami , dědečky t e t a m i , sourozenci
a kamarády. Roztomil í k l u c i a holčičky si
opravdu da l i záležet, aby v y s t o u p e n í bylo
co ne j lepš í . Při přednesu básniček se za-
leskla i s lzička v oku některé m a m i n k y
a babičky. Velmi pěkně zněly písničky zaz-
pívané v doprovodu k l a v í r u . S ne jvě t š í
c h u t í a radostí děti předvedly dramatizace
pohádek, za které s k l i d i l y v e l k ý potlesk.
Pro paní u č i t e l k y , které v ě n o v a l y mnoho
ze svého v o l n é h o času přípravě a zhotove-
ní pomůcek - domečků, hradů, stromů
a oblečku pro děti . měl i přítomní r o v n ě ž
s l o v a u z n á n í . Po pásmu písní, básní, pohá-
dek a cvičení s hudbou každé dí tě obdaro-

valo svou m a m i n k u přáníčkem a vlastno-
ručně vyrobeným dárečkem.

Marta K u c h a ř o v á , u č i t e l k a MŠ L u t í n
( foto : Marta Báťková)

Výlety dětí z mateřské školy

Pomalu se b l í ž i l konec š k o l n í h o roku
a s n ím i čas v ý l e t u .

Také my v mateřské škole jsme přemýš-
l e l i , kam letos pojedeme. Paní u č i t e l k y
a děti z. předškolního oddělení si nakonec
v y b r a l y Bouzov - areál historické zábavy.

V den vý le tu už od rána s v í t i l o s l u n í č k o
a v í t a l o p r v n í n e t r p ě l i v é dět i . které se svý-
mi batůžky přicházely do školky. Krátce
před osmou hodinou už. j sme nasedal i
do a u t o b u s u směr Bouzov. Cesia p ě k n ý m
a pohodlným autobusem krásnou kra j inou
proběhla dobře a za c h v í l i už se děti pro-
cházely v podhradí Bouzova. Samotné
představení v areálu historické zábavy bylo
př izpůsobeno ne jmenš ím dětem a skládalo

V očích dětí zářily
jiskřičky radosti

se ze dvou částí - pohádky „Ryt í ř a kou-
z e l n á lampa" a r y t í ř s k ý c h a pážec ích
t u r n a j ů , kde se m o h l i z a p o j i l i vybraní zá-
stupci dětí všech pří tomných mateřských
škol. Po celé představeni se děti velice
dobře b a v i l y a p ř e s t á v k u si z p e s t ř i l y pro-
hl ídkou "trojského koně". Při prohlídce si
děti počínaly vel ice odvážně a v y s t o u p i l y
až. na ne jvyšš í místo této 15 metru vysoké
dřevěné stavby Po zakoupení drobných
suvenýru a prohlídce areá lu se děti v y d a l y
na zpáteční cestu.

Spokojené a trochu unavené sice useda-
ly k obědu poněkud později, ale s poci-
tem, že opět proži ly jeden pr ima den
na v ý l e t ě se s v ý m i kamarády a uč i te lkami .

Na druhý den se na v ý l e t v y d a l y děti
m l a d š í , u kterých z v í t ě z i l zoopark ve
V y š k o v ě . J i ž od rána p ř i c h á z e l y d ě t i
s ú s m ě v e m a bylo v i d ě t , že se na v ý l e t
těš í . Poslední ú p r a v y proběhly v šatně
a "hurá" do autobusu. Cesta n e t r v a l a
dlouho a už j sme b y l i na mís tě . Ti nej-
mladší p ř i š l i zámeckým parkem ke zví-
řátkům. S b a t ů ž k y na zádech procházeli
zooparkem. pozorovali z v í ř á t k a a pojme-
n o v á v a l i j e . Nejvíce se dětem l í b i l "babič-
čin dvoreček", kde si p o h l a d i l y k ů z l á t k a ,
ovečky a z dostatečné d á l k y se d í v a l y
na domácího vepříka. Nechyběl i ani páv.
čáp, pštros a v rybníce l a b u ť s kachnou.
N a ze leném p a l o u č k u d ě t i p o s v a č i l y
a zaskotač i ly si.



I když bylo vidět, že jsou unavené, pře-
sto v jejich očích zářily jiskřičky radosti.

Oba výlety dopadly výborně a k velké
spokojenosti dětí a učitelek.

Marta Báťková, Helena Dosedělová, učitelky MŠ

Příprava na „přežití"

V pátek 6. 8. 2003 jsme se vydali
doslova přežít víkend na základnu Áčko
poblíž Hoštejna.

Počasí nám vyšlo bezesporu vstříc, když
přichystalo tak parné dny. V některých
okamžicích to bylo až 47°C na slunci.
Pořádně jsme toho využili a lehce se
„osvěžili" v místní Sázavě.

Skoro celý víkend se děti o sebe staraly
úplně samy - smažily smaženice a pekly
kuře na ohništi, které si samy postavily.
Největší ohlas měly ale určitě „šulánky"
s mákem. K přežití ale patří také přeno-
cování v přírodě. I toho se dočkaly. Díky
místním historkám usnuly rychle a možná
i s plnými kalhotami. Zahráli jsme si samo-
zřejmě také řadu her, jako např. ringo,
maso, roztahovák a spoustu dalších.

Svou přítomností nám zpříjemňoval po-
byt také místní PLCH. Toto noční zvířátko
nás chodilo celou dobu okukovat a sem
tam se podivilo nad ječící Martičkou J.

V neděli se už skoro všichni těšili domů

na ledovou sprchu a taky na zmrzlinu. O to
větší překvapení bylo, když náš vlak měl
2 hodiny zpoždění. Někteří toho využili
k opalování a j iní si krátili čas „roztaho-
vákem". V Olomouci jsme ještě stihli
obhlédnout všechny nápojové automaty
a potom jsme už „frčeli" zvesela domů ...

Veronika Aclerová
(foto: Tomáš Pospíšil)

Uplatnění absolventů
SSOUs Lutín - náš cíl

Studenti na učil išt i procházejí několika
etapami výuky od nástupu na SOU až po
vstup do reálného života.

Žáci nižších ročníků pracují přímo
v dílnách učiliště, kde získávají základní
dovednosti na cvičných pracích. Později,
když se zdokonalí, jsou schopni provádět
jednoduché produktivní práce. Snažíme
se žákům zajistit vhodnou práci, která

odpovídá osnovám. Žáky tyto práce baví,
učí je odpovědnosti za svěřený materiál
a dodržování předepsané kvality. Produk-
tivní práce je vhodná i pro učiliště, protože
nemusí nakupovat tolik cvičného materiálu.

Vyrábíme pro firmy
i soukromé osoby

Vyrábíme na objednávku zákazníků sou-
stružnické, frézařské a nástrojařské sou-
části pro firmy i soukromé osoby. U oboru
klempíř provádíme opravy na karose-
riích vozidel.

Žáci vyšších ročníků pracují ve firmách
na zakázkách daných firem pod dohledem
zkušených odborníků - instruktorů.

Všichni dobře víme, že nejlépe člověka
naučí praxe. Studenti si přímo ve firmách
ověřují načerpané vědomosti. Na těchto
pracovištích se setkávají s nejmodernější
technikou. Kdo dobře pracuje, ten si také
vydělá. To platí samozřejmě také u nás.
Pokud žák vykonává tzv. produktivní práci,
tj. pracuje přímo na zakázkách, dostává
odměnu.

Je potěšitelné, že po úspěšném absolvo-
vání závěrečných a maturitních zkoušek
uzavírají spolupracující firmy pracovní
poměr s našimi absolventy.

Jan Valenta, vrchní mistr

Z TJ SIGMA LUTÍN

S turisty Oderskými vrchy

Turistický odbor Tělovýchovné jednoty
Sigma uspořádal v sobotu 31. května dal-
ší ze svých turistických zájezdů, tentokrát
do Oderských vrchů.

Vyjeli jsme autobusem v 7 hodin a j iž
v 8 hodin jsme byli na místě, kde začínal
náš turistický pochod. Byly to Jakubovčice
nad Odrou, vesnice s velkými, strojně vy-
bavenými lomy na stavební kámen.
Začátek pochodu se nám příliš nezamlou-
val, protože jsme museli jít více než l km
po silnici a další část, už po lesní cestě,

znamenala dosti příkré stoupání. Tento
úsek prověřil síly a schopnosti našich
turistů a roztáhl pole pochodujících. To už
jsme dorazili do Dobešova, vesničky ze
14. stol. Druhá část pochodu vedla po pol-
ních cestách a závěr po lesní cestě. Pochod
po ní byl opravdovým turistickým požitkem.

Pochod byl opravdovým
turistickým požitkem

Do cíle naší cesty, Oder, jsme dorazili po-
měrně brzy, a protože slunko už pěkně hřá-
lo, využili jsme k občerstvení pohostinství
hned na kraji tohoto pěkného městečka.
Samozřejmě že někteří si nedali ujít také
prohlídky náměstí a kostela sv. Bartoloměje.
A pak už jsme ujížděli k domovu, kam jsme
tentokrát dorazili už před 15 hodinou.

Trasa pochodu byla dlouhá tentokrát jen
15 km a pro méně náročné byla stanovena
délka poloviční. Budiž však řečeno ke cti
zúčastněných, že jí vůbec nikdo nevyužil.

Počasí bylo tradičně pěkné a všichni
přítomní se už těšili na příští zájezd.

Vladimír Smékal, tur i s t ika
(foto: Jindřich Káňa)

ZAJÍMAVOSTI

Z minulosti Lutína

(Z obecní kroniky vybral
a upravil Vladimír Smékal)

V roce 1933 bylo celý rok velké sucho.
V důsledku toho byla neúroda hlavně
brambor a cukrovky. Klesly ceny obilí
následkem světové nadvýroby a stejně
i masa. Hospodářská krize dostoupila
vrcholu, bída mezi lidmi byla ohromná.
V našem státě bylo na 778 tis. nezaměst-
naných, v celém světě asi 30 milionů,
s příslušníky rodin bylo asi 100 mil. lidí
bez příjmu. Továrna Sigma - pumpy pra-
covala v plném rozsahu, takže v Lutíně
a také částečně v okolních obcích nebylo
nezaměstnaných.

Obec Lutín se stala zakládajícím čle-
nem Vlasteneckého muzejního spolku
v Olomouci.

Okrašlovací odbor se staral o úpravu sa-
du za rybníkem. Plocha byla za přispění
školní mládeže osázena a byla nazvána
Tyršovým sadem.



V Lutíně
nebylo nezaměstnaných

Místní odbor Národní jednoty uspořádal
3 divadelní představení a 6 dalších kultur-
ních akcí (přednášky, čajový večírek).

Tovární Sbor dobrovolných hasičů měl
28 členů, zakoupil další požární vybavení
a zúčastnil se šesti požárních akcí v okol-
ních vesnicích.

V továrně byla přistavěna nová budova,
překonstruována byla budova na hotovení
ponorných motorů, rozšířeno oddělení pro
gumování. Firma se pokusila na požada-
vek prof. Absolona prokopat nový vchod
mezi Sloupem a Macochou.

V rybníku se konal 22. prosince výlov.
Vyloveno bylo 85 kaprů o váze 2,50-2,75 kg.

Ve věku 62 let zemřel poslední lutínský
mlynář Josef Procházka, který mlel do roku
1906.

Opět knírači v obci

Dne 7. 6. 2003 byl významný den pro
olomouckou pobočku Klubu chovatelů
kníračů ČR, neboť se pořádal historicky
první svod a bonitace psů pod naší záštitou.

Místem konání se stal areál „Ohrada"
v Třebčíně.

Krásné jitro nás uvedlo do ještě krásněj-
šího dne. Nejenže bylo skvělé počasí,
chlazené pivo a teplý kabanos, ale sjelo se
zde téměř třicet kníračů, jeden krásnější
než druhý. Celý den jsme měli možnost
pozorovat tyto krasavce, jak se předvádějí
a pózují ve výstavním kruhu.

S velkým potěšením jsme také vítali
spoluobčany, kteří na podobné akci byli
poprvé.

Den se skvěle vydařil. Účastníkům či
přihlížejícím se nechtělo snad vůbec do-
mů, vždyť prožili hodiny se spřízněnými
dušemi a třiceti psy. Může být něco krás-
nějšího?

O výborné občerstvení se postarali čle-
nové Sboru dobrovolných hasičů Třebčín,
za což jim touto cestou ještě jednou mno-
hokrát děkuji. A s vámi se všemi se těším
na shledání na další podobné akci opět
v Třebčíně 18.-19. 9. 2003.

Petr Látal
jednatel pobočky KCHK ČR

SPOLEČENSKÁ KRONIKA
V květnu oslavili:
90 let Cecilie Látalová Lutín
90 let Božena Zedková Třebčín
82 let Jiřina Maláková Lutín

82 let Žofie Holásková Lutín
81 let Maria Kubínová Třebčín
80 let Vlasta Bednárková Lutín
80 let Květoslava Němcová Lutín
80 let Marie Nováková Lutín
75 let Vlastimil Látal Třebčín
75 let Růžena Moskalíková Lutín

V červnu oslavili:
84 let Božena Gargelová Lutín
84 let Jindřiška Valouchová Lutín
80 let Ladislav Rec Lutín
80 let Vlastimila Vybíralová Lutín
75 let Alena Spišáková Třebčín
75 let Marie Bartošová Třebčín
75 let Marie Kublová Třebčín

Všem jubilantům přejeme hodně zdraví
a spokojenosti.

50 let společného života
- zlatou svatbu oslavili
v červnu manželé

Anna a Ludvík Aczbergerovi z Lutína.

Přejeme do dalších let hodně zdraví,
spokojenosti a rodinné pohody.

PO UZÁVĚRCE

Narozené děti:
duben:
Eliška Kovaříková
květen:
Lucie Tomíčková
Eliška Látalová
Vojtěch Šmída
Nikola Švarcová
červen:
Jan Svoboda

Lutín

Lutín
Lutín
Lutín
Lutín

Lutín

Narozeným dětem přejeme, aby jejich příští
dny a cesty byly plné slunce a pohody.

Opustili nás ve věku...

77 let Marie Lebánková Lutín

Pozůstalým projevujeme upřímnou soustrast.

Sbor pro občanské záležitosti

Redakční kolektiv zpravodaje přeje všem
svým čtenářům příjemné prožití dovolených
a dětem krásné prázdniny plné dobrodružství
a nových zážitků.

Rozvojová strategie mikroregionu

V měsících květnu a červnu proběhla
další setkání zájemců o spolupráci v rámci
našeho mikroregionu. Byly stanoveny
základní směry možného rozvoje a předlo-
ženy první konkrétní náměty.

Jako základní byly stanoveny tři směry
rozvojové strategie: venkovní turistika
se zaměřením na kulturní dědictví, kul-
turní a společenský život a volnočasové
aktivity obyvatel a návštěvníků mikro-
regionu. V tomto duchu jsou j iž navrženy
náměty, které budou hodnoceny, rozpraco-
vány a doplňovány o další. Cesta pro další
náměty a přihlášky není uzavřena. Další
návrhy je možno podat na kontaktní místa,
kterými jsou stanoveny Obecní úřady
v Náměšti na Hané, Senici na Hané a Lutíně.

Byl zvolen devítičlenný řídící výbor pro
organizováni další spolupráce v tomto složení:
Zdena Žákova (Drahanovice), Petra Koppová
(Ludéřov), František Žouželka (Slatinice),
Marcela Vitásková (Rataje), Michal Sirotek
(Těšetice), ing. Miroslav Mačák (Lutín),
Hana Rozsypalová (Těšetice), ing. Eliška
Dostálová (Senice na Hané), Mgr. Marta
Husičková (Náměšť na Hané).

Mikroregion byl rozšířen a sestává nyní
ze všech obcí Kosířska, tj. Lutín, Drahanovice,
Slatinice, Slatinky, Těšetice, Hněvotín,
Lu-běnice a Ústín. Dále byly přidruženy
další obce z části Mikroregionu Litovelsko:
Náměšť na Hané, Senice na Hané, Loučany,
Bílsko, Vilémov, Senička a Olbramice.

Na setkání zájemců o místní partnerství
byl také stanoven název nově vytvořeného
mikroregionu a sice Haná.

V průběhu následujících tří měsíců pro-
běhnou jednání v pracovních skupinách
za účelem posuzování předložených námě-
tů a případné záskání dalších.

Podrobnější informace jsou zveřejňovány
na internetových stránkách Mikroregionu
Kosířsko (kosirsko.mikroregion.cz).

ing. Miroslav Mačák, radní obce Lutín

• na základě výběru konkursní komise byl
usnesením rady Olomouckého kraje ze dne
12. 6. 2003 navržen do funkce ředitele
Sigmundova středního odborného učiliště
strojírenského Lutín Mgr. Pavel Michalík.
V současné době pracuje jako učitel všeobecně
vzdělávacích předmětů na tomto učilišti.
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